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SBOROVÉ  NOVINY 
AKTUALITY ZE ŽIVOTA NAŠEHO SBORU 

Povolán králem 

Výňatek z knihy Král Ježíš: 9 denní Velikonoční 

zamyšlení od Timothyho Kellera (2015) 

Evangelium není doporučení: je to dobrá zpráva, že si 

nepotřebuješ zasloužit svou cestu k Bohu, Ježíš to pro 

tebe už udělal. A je to dárek, který jsi dostal z čiré 

milosti - díky Boží naprosto nezasloužené laskavosti. 

Když se zmocníš tohoto daru a držíš se ho, Ježíšovo 

volání tě nepotáhne k fanatismu ani k umírněnosti. 

Budeš toužit po tom, aby Ježíš byl tvým cílem a 

prioritou. Aby byl ve středu všeho, co děláš. Pokud 

potkáš někoho s rozdílnými prioritami a rozdílnou 

vírou, nebudeš předpokládat, že je menší než ty. Ve 

skutečnosti se budeš snažit mu spíše sloužit, než ho 

utlačovat. 

Proč? Protože evangelium není o rozhodnutí řídit se 

nějakou radou. Je to povolání následovat Krále. Ne 

jen někoho s mocí a autoritou, kdo ti bude říkat, co je 

potřeba udělat - ale někoho s mocí a autoritou, kdo 

udělá, co je potřeba a pak ti to nabídne jako dobrou 

zprávu. 

Kde vidíme tento druh autority? Už Ježíšův křest byl 

doprovázen nadpřirozenými znameními, která 

oznamovala jeho božské zmocnění. Pak vidíme 

Šimona, Ondřeje, Jakuba a Jana následovat 

bezodkladně Ježíše - takže i samotné jeho povolání 

má autoritu. Marek dále staví na této myšlence: 

"Když potom přišli do Kafarnaum, vešel hned v 

sobotu do synagogy a učil. Nad jeho učením tam jen 

žasli, protože je učil jako ten, kdo má zmocnění, a ne 

jako znalci Písma." 

(Marek 1:21-22 B21) 

Marek používá termín zmocnění (autorita) úplně 

poprvé, to slovo doslova znamená "z prvotního 

stavu". Pochází ze stejného kořene jako slovo autor. 

Marek tím myslí, že Ježíš vyučoval o životě s prvotní 

a nikoliv odvozenou autoritou. 

Jak by vypadal tvůj život, kdyby si se úplně odevzdal 

tomuto dokonalému Králi? Tvůj pracovní život? 

Milostný život? Rodinný život? Finanční život? 

Společenský život? 

ROZHOVOR 

Domácí slavení Pesachu 

MONIKA ROKOSZOVÁ 

O rodině Rokoszových je známo, že milují 

židovskou kulturu a doma rádi slaví Pesach. 

Ptala jsem co, vás vedlo k tomu začít doma 

slavit Pesach? 

Jako čerstvě obrácení jsme našli touhu modlit 

se za Izrael a vlastně takovým popudem byl 

jeden bratr z křesťanského společenství, které 

jsme tenkrát v Bohumíně založili. On nám kladl 

na srdce, že za Izrael je třeba se přimlouvat a 

děkovat, že Písmo a všechno dědictví je skrze 

Izrael (viz Římanům 11 kap). Ale taky jsme 

studovali různé knihy, četli svědectví 

přeživších holocaustu, svědectví mesiánských 

židů (Bergrovi). Byli jsme také aktivní členové 

organizace ICEJ. Tím poznáváním židovské 

kultury i čtením v Bibli, nás to vedlo abychom 

se dále přimlouvali za Izrael a tak jsme se 

rozhodli, že jako rodina, když už jsme měli tři 

děti začneme slavit Pesach. 

Jak jste se na Pesach připravovali? 

Pesach (svátek nekvašených chlebů) vždy 

vychází v týdnu před našimi Velikonocemi. 

Slaví se sedm dnů. Ta první večeře se nazývá 

sederová (že má svůj určitý pořádek). Já jsem 

dostala sváteční kuchařku, ve které byly nejen 

recepty, ale i povídání k různým svátkům. Bylo 

potřeba nakoupit hořké byliny, upéct nebo 

koupit macesy. Pokud bylo k sehnání tehdy po 

revoluci kousek jehněčího, tak jsme měli i toto, 

jinak jsem vařila naše oblíbené kuře na 

mandlích a švestkách. Upravili jsme stůl, 

připravili jsme si hebrejské písně, slavnostně 

jsme se oblékli, Petr měl i klobouk, dále jsme 

měli ručně vyrobenou menoru a Petr měl za 

úkol si k tomu večeru všechno nastudovat.  

Jak celý večer probíhá? Co se jí a pije? 

Židé během večeře pijí hodně vína. My jsme 

měli s dětmi rybízový mošt. Před každým pitím 

vína a jezením macesu se odříkávají modlitby 

nebo se čte o vyjití z Egypta, čtou se děkovné 

žalmy. Záleží, jak vše otec rodiny uspořádá. My 

jsme to nedělali všechno přesně jako ortodoxní 

židé.  

  

 

Začínalo se bylinkami, k tomu se přikusují 

macesy. Dále jsme měli hlavní jídlo to kuře a 

byl i nějaký dezert. Pro děti byla taková hra, že 

se někde schoval maces a kdo ho našel, dostal 

sladkou odměnu.  

A jak jste večer zakončili? 

Tradičně jsme po večeři ještě tancovali  na 

hebrejské písně a hráli na různé nástroje. Ještě 

bych chtěla dodat, že jsme na takovou 

sederovou večeři většinou zvali naše kamarády, 

takže nás bylo někdy opravdu hodně.  

 

 
 

 

V TOMTO VYDÁNÍ 

VELIKONOČNÍ 

ZAMYŠLENÍ 

ROZHOVOR  SPOJOVAČKA 
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Velikonoční smutek a následná radost 

LUMÍR FOLVARČNÝ 

  

  Muži izraelští, slyšte tato slova: Ježíše Nazaretského Bůh potvrdil před vašimi zraky 

mocnými činy, divy a znameními, která mezi vámi skrze něho činil, jak sami víte. Bůh předem 

rozhodl, aby byl vydán, a vy jste ho rukou bezbožných přibili na kříž a zabili. Ale Bůh ho vzkřísil; 

vytrhl jej z bolestí smrti, a smrt ho nemohla udržet ve své moci. Skutky 2:22-24. 

 

Před námi jsou Velikonoční svátky a my si budeme připomínat události Velkého pátku, ale také 

Kristovo vzkříšení a prázdný hrob. Radost z vítězství nad smrtí předchází Kristovo páteční utrpení. 

Nový zákon tyto dvě poselství o smrti a vzkříšení Ježíše Krista nerozlučně spojuje. Velikonoční 

svátky jsou tak do jisté míry nápor i na naše emoce – žal, smutek, ale i  radost a naděje. 

Poselství o Kristově vzkříšení rádi nasloucháme, neboť nás ujišťuje o naši naději věčného života. 

Pán Ježíš, jako Boží beránek Jan. 1,29 zaplatil za náš hřích, a proto se nemusíme už bát svých 

provinění a jejich následků. S radostí a ve svobodě smíme kráčet životem se svým Spasitelem.  

Když se podíváme na úvodní text Petrova kázání, tak za nejdůležitější zvěst pokládá prohlášení: 

„Ale Bůh ho vzkřísil“. Velikonoce nám připomínají dobrou zprávu o tom, co pro nás učinil Bůh. Co 

učinil? Vzkřísil Ježíše Nazaretského, kterého zbožní lidé zavrhli a přibili na kříž; vzkřísil toho, který 

odmítl užít moci, aby sám sebe zachránil Mk. 15,30; vzkřísil toho, který se vzdal svého života, aby 

hříšníkům k smrti odsouzeným – daroval život. 

Apoštol Pavel nám doporučuje Velikonoce slavit 1. Kor. 5,8. Co to znamená „slavit“? Když čteme 

o svátcích v Bibli, tak se nejednalo jen o volných dnech bez práce. Šlo o společný čas Božího lidu, 

kdy si připomínali Boží skutky, a to většinou radostným způsobem.  

Chceme-li slavit biblickým způsobem, nezapomínejme na to, že jde o čas vyhrazený Bohu. 

Nenechme si Kristovo vzkříšení jen pro sebe. Jsme poslání nést zvěst evangelia ztraceným do celého 

světa. Víme totiž, že Ten, který vzkřísil Pána Ježíše, vzkřísí s Ježíšem i nás a spolu s vámi nás 

přivede před svou tvář. 15  To všechno se děje pro vás, aby se milost šířila ke stále dalším lidem, a 

k Boží slávě tak rostla i vděčnost. 2. Korintským 4:14-16 

Milí bratři a sestry, pojďme nadcházející velikonoce společně oslavit s vděčným srdcem,  za to, co 

pro nás Bůh učinil. Bůh vám žehnej.  

 

Spojovačka pro malé i velké 
 

Všem dubnovým oslavencům 

přejeme jen to nejlepší, Boží 

blízkost a požehnání! 

 

 
 

PLÁNOVANÉ AKCE  

 

 

 

KONTAKTY 

Za Panelárnou 2481/2, 73506 Karviná 

Tel.: + 420 596 318 745 

E-mail: ackarvina@volny.cz 

Web: www.ackarvina.cz 

FB: AC Karviná  

Číslo účtu: 2200929323/2010 

Sborové noviny vycházejí jako měsíčník a jsou 

distribuovány zdarma. K dostání jsou v budově 

sboru nebo online na našem webu. Jakékoliv 

příspěvky vždy vítáme. Články, recenze, slovo 

povzbuzení, svědectví a jiné můžete předávat 

osobně pověřené osobě anebo zaslat na uvedené 

adresy. Příspěvky procházejí korekcí redaktora. 

Aktuality sledujte na našem FB  

 

Nedělní bohoslužby začínají 

pravidelně v 9:30! 


